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Kádár János elvtárs 
Jugoszláviába utazott 
Tito elnök vacsorát adott a magyar vendégek 

tiszteletére 
Kádár János elvtárs, a ma-

gyar forradalmi munkás-
paraszt kormány elnöke, a 
Magyar Szocialista Munkás-
párt Központi Bizottságának 
első titkára, Joszip Broz Tito 
elvtársnak, a Jugoszláv Szo-
cialista Szövetségi Köztársa-
ság elnökének, a Jugoszláv 
Kommunisták Szövetsége fő-
titkárának meghívására nem 
hivatalos látogatásra hétfőn, 
tegnap Jugoszláviába utazott. 

Kádár Jánost útjára elkí-
sérte Apró Antal, a Minisz-
tertanács elnökhelyettese, 
az MSZMP Politikai Bi-
zottságának tagja, Gás-
pár Sándor, az Elnöki 
Tanács helyettes elnöke, az 
MSZMP Politikai Bizottsá-
gának tagja és Erdélyi Ká-
roly, a Magyar Népköztársa-
ság külügyminiszterének he-
lyettese. Z ágor György, a 
Magyar Népköztársaság bel-
grádi nagykövete jugoszláv 
területen csatlakozott Kádár 
János elvtárshoz és a többi 
elvtárshoz. 

A búcsúztatásnál a pálya-
udvaron jelen volt Fehér 
Lajos és Kállai Gyula, a Mi-
nisztertanács elnökhelyette-
sei, Nemes Dezső, az MSZMP 
Központi Bizottságának tit-
kára, az MSZMP Politikai 
Bizottságának tagjai, Kishá-
zi Ödön, az Elnöki Tanács 
helyettes elnöke és Pé-
ter János külügyminiszter. 
Ott voltak a búcsúztatásnál 
Milos Zlokolica, a Jugo-
szláv Szocialista Szövetségi 
Köztársaság budapesti nagy-
követségének ideiglenes ügy-
vivője. 

Kádár János, az MSZMP 

Központi Bizottságának első 
titkára, a forradalmi mun-
kás-paraszt. kormány elnöke, 
kedden délután megérke-
zett Jugoszláviába. 

A delegáció különvona-
ta délután 5 órakor érkezett 
a szabadkai pályaudvarra. 

Kádár János először a 
Belgrádból érkezett jugo-
szláv fogadó bizottság tagjai: 
Bosko Siljegovics, a JKSZ 
KB nemzetközi kapcsolatok 
bizottságának elnöke, Ilija 
Rajacsics. a vajdasági tar-
tományi végrehajtó tanács 
elnöke és Szergije Makijedo 
külügyi protokollfőnök üd-
vözölte. 

Szabadka város nevében 
Bálint Imre, a járási tanács 
elnöke, Sztjepan Krtanja, a 
JKSZ járási bizottságának 
titkára, Marka Poljakovics, 
a községi tanács elnöke kö-
szöntötte a magas rangú ven-
dégeket. 

A különvonat negyedórát, 
időzött a fogadó állomáson 
majd folytatta útját Újvidék 
felé. 

A vajdasági tartományi fő-
város pályaudvarán lován 
Veszelinov. a Szerb Kommu-
nisták Szövetségéinek titkára, 
Gyurica Jojkics, a JKSZ vaj-
dasági tartományi bizottsá-
gának titkára, Sóti Pál, a 
szocialista szövetség vajda-
sági tartományi' . bizottságá-
nak elnöke, Vukasin Keszelj, 
a JKSZ noviszádi járási bi-
zottságának titkára, Mla-
den Csomics, a novi-
szádi járási tanács el-
nöke, Vesza Silics. a JKSZ 
Noviszád községi bizottságá-
nak titkára, Tima Vrbaski, a 
noviszádi községi tanács el-

nöke s Dako Puac. a jugoszláv 
néphadsereg vezérőrnagya 
fogadta a magyar vendége-
ket. 

Ezután a küldöttség tagjai 
és kíséretük gépkocsikon el-
indultak tartózkodásuk ál-
landó színhelyére, Kara-
gyorgyevóba, ahová este 8 
órakor érkeztek meg. 

Karagyorgyevóban Kádár 
Jánost, az MSZMP Központi 
Bizottságának első titkárát, 
a magyar forradalmi mun-
kás-paraszt kormány elnökét 
es a többi vendéget Joszip 
Broz Tito. a JKSZ főtitkára, 
a Jugoszláv Szocialista Szö-
vetségi Köztársaság elnöke, 
Alekszandar Rankovics, a 
JKSZ Központi Bizottságá-
nak titkára, köztársasági al-
elnök, Jovan Veszelinov, a 
Szerb Kommunisták Szövet-
ségének titkára. Veljko Vla-
hovics, a JKSZ Végrehajtó 
Bizottságának tagja, Milos 
Minics, a szövetségi végre-
hajtó tanács alelnöke. Bosko 
Siljegovics, a JKSZ KB' 
Nemzetközi Kapcsolatok Bi-
zottságának elnöke, Mirko 
Tepavac külügyminiszter-
helyettes és Dusán Csalics, a 
Jugoszláv Szocialista Szövet-
ségi Köztársaság magyaror-
szági nagykövete üdvözölte: 

Este 9 órakor Joszip Broz 
Tito vacsorán látta vendégül 
Kádár Jánosi és a többi ma-
gyar vendéget. 

Az amerikai szenátus megkezdte 
az atomcsendegyezmény 

ratifikálásának vitáját 
Az amerikai szenátus tel-

jes ülése hétfőn délben 
kezdte meg a moszkvai 
atomcsendegyezmény ratifi-
kálásának vitáját. 

Az ülést megelőzően nyil-
vánosságra került, hogy a 
szenátus hadügyi bizottságá-
nak úgynevezett készültségi 
albizottsága hosszú jelentést 
tett közzé, amelybén ecseteli 
azokat a katonai hátrányo-
kat, amelyek az Egyesült 
Államokat az egyezmény ra-
tifikálása esetén érnék. 

Kennedy elnök a szenátus 

ülésének megkezdése előtt 

magához hivatta a két párt 

szenátusi vezetőit. A megbe-

szélés után Mansfield és 
Dirksen szenátor egyértelmű-
en kijelentette, hogy támo-
gatja a ratifikálást. Hozzá-
fűzték: véleményük szerint 
nem kétséges, hogy az egyez-
mény a szenátusban meg-
kapja á szükséges kétharma-
dos többséget. Mindketten 
arra kérték azonban az elnö-
köt, hogy intézzen levelet 
a szenátushoz, amelyben el-
oszlatja a legutóbbi időben 
felmerült aggodalmakat. A 
levél előreláthatóan szerdán 
kerül a szenátus elé. 

Az elnök ezenkívül tele-
víziós interjúban is újabb 
felhívást intéz a szenátushoz 
a ratifikálás érdekében. 

Dobi István fogadta 
a Török Köztársaság 

követét 
Dobi István, az Elnöki Ta-

nács elnöke hétfőn bemutat-
kozó látogatáson fogadta Ne-
dim Erincert, a Török Köz-
tásaság rendkívüli követét és 
meghatalmazott miniszterét. 

Erroll 
Moszkvába 

érkezett 
Nyikolaj Patolicsev szov-

jet külkereskedelmi minisz-
ter meghívására hétfőn meg 
érkezett Moszkvába Frede-
rick Erroll. Nagy-Britannia 
kereskedelmi minisztere és 
felesége. 

Az angol kereskedelmi mi-
niszter kijelentette: a két or-
szág közötti kereskedelem to-
vábbi bővítésére megvannak 
a perspektívák. Ennek a le-
hetőségét vizsgáljuk meg a 
szovjet kereskedelmi minisz-
terrel. 
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Vasárnapi műszak 
Egymillió forint értékű késztermék a konzervgyárban 

— 1901 vagont raktak ki a MÁV Szegedi Igazgatóságának 

területén — 1806 építőmunkás dolgozott 

A megszokott rend. hogy 
vasárnap pihenőnap. S a 
megszokott kép, hogy ilyen-
kor üresek az építőállvá-
nyok, a megrakott vagonok 
terheiktől roskadozva vár-
ják a hétfő reggelt, a kirako-
dás idejét, és ha nincs sze-
zon, a konzervgyárban is 
csendesek a munkatermek. 
De az elmúlt vasárnapon a 
megszokott csend és üresség 
helyét a dolgos hétköznapok 
munkája váltotta fel. 

Lecsó és pritamin 
Nevető arcok, jókedv fo-

gadja a látogatót a Szegedi 
Konzervgyárban. 

— Sokan hiányoznak? 
— Nem. Csak a vidékről 

bejáróik. Ök is csak azért 
nem jöttek, mert nem ment 
értük az autóbusz. — Két 
brigád dolgozik a lecsókészí-
tésnél. Többek Aközött két 
szocialista brigád. — ö k ál-
landó munkae/ők. Komolyan 
veszik a vasárnapi műszakot 
is. Tudják,/hogy sürget a sze-
zon. 

Sok a fiatal lány. 
— Nem rossz vasárnap is 

korán kelni? 
— Hát, megszoktuk már 

igy nyáron, meg ősz elején. 
Szívesen jövünk, mert jól 
keresünk ilyenkor. 

S hogy ezért a jó kere-
setért kemény munkát kel-
lett végezniük, azt a vasár-
napi teljesítmény igazolja: 

— Hat vagon lecsó és há-
rom/vagon paradicsomsűrít-
mény, 70 mázsa pritamin és 
három vagon szilvabefőtt ké-

szült ezen a napon — mond-
ja dr. Ábrahám Antálné a 
konzervgyár igazgatónője. — 
Ez körülbelül egymillió fó-
rint értéknek felel meg. 

Vagonkirakodási 
rekord 

A MÁV Szegedi Igazgató-
ságán alapos szervező mun-
ka előzte meg a vasárnapot. 
A vállalatokkal és az AKÖV-
vel történt megbeszélések 
gyümölcsöztek. 

Délelőtt fél tízkor Sze-
ged-Rókus pályaudvaron az 
állomásfőnök inkább arról 
beszél, amit már kiraktak: 

— Volt itt kérem a 
TÜZÉP-nek vagy tíz vagon 
áruja, de már kirakták. Mar 
csak a konzervgyár és a 
Csongrád Megyei Építőipari 
Vállalat dolgozik. 

A konzerv öt vagon üve-
get, az építő pedig öt vagon 
iparvágányt és egyéb alkat-
részt rakott ki ezen a pálya-
udvaron. 

— Ez ideig a vasárnapi re-
kordkirakodás az igazgatóság 
területén 1703 kocsi volt. 
Most 1901 vagon a teljesít-
mény. Pedig közbeszólt a 
rossz időjárás — állapítja 
meg Szabó Ferenc, aki a napi 
teljesítményről ad felvilágo-
sítást. — Ha délután nem 
ered meg az eső, estére üres 
lett volna köriilbelül 2100 va-
gon. De így is nagyon meg 
vagyunk elégedve. Ezt a va-
sárnapot szinte valamennyi 
üzem, vállalat komolyan vet-
te. A komoly munkára, lel-
kesedésre egy jellemző adat: 

Halason, ahoj a katonaság is 
segédkezett, addig dolgoztak, 
amíg bőrig nem áztak az em-
berek. 

Emelkedtek a falak 

Az építőipar is helytállt. 
— Ez volt, a negyedik va-

sárnapi műszakunk —mond-
ja Szariyi István, a Csongrád 
Megyei Építőipari Vállalat 
főmérnöke. — A második al-
kalommal, 1300, legutóbb 
1730, s ezen a vasárnapon 
1806 fizikai dolgozó jött be, 
és végezte munkáját lelkiis-
meretesen. 

Valamennyi fontos mun-
kahelyen teljes intenzitással 
folyt a munka. Így az Ogyesz-
sza városrészben, a gumigyá-
ri építkezésen, az Oskola ut-
cai lakóházaknál, a konzerv-
gyári szociális létesítményen, 
de sck emeletráépítésen is. 

— Halló! Gumigyár? Kér-
ném az építésvezetőt. Há-
nyan dolgoztak és mit végez-
tek vasárnap? 

— Kétszázheten jöttek be. 
Igazolatlanul senki sem hi-
ányzott. Volt néhány társa-
dalmi munkásunk is az MHS-
től. A nagycsarnoknál beto-
noztunk egy tizenkétszer-
huszönöt méteres héjat, a 
tűzoltó-laktanya első emele-
tét ablakaljig húztuk ,fel. 

És így tovább folytatódik 
a felsorolás. A többi munka-
helyről is arról számoltak be, 
hogy az építkezés folyamatos 
munkáit végezték és jól ha-
ladtak. 

M . £ . 

KÉPEINKEN: Jól halad a 

sínlerakás (fent). Készül a 

lecsó (lent). 

Népes képviselői beszámoló 
Tiszaszigeten 

KOMÓCSIN ZOLTÁN ÉS GYŐRI IMRE 

VASÁRNAP MEGLÁTOGATTA 

A JÉGKAR StJTOTTA KÖZSÉGEKET 

Szegedi párt- és tanácsi küldöttség 
indult Ogyesszába 

Vasárnap a Hazafias Nép-

front népes képviselői beszá-

moló gyűlést rendezett Ti-

szaszigeten. Beszédet mon-

dott Komócsin Zoltán, az 

MSZMP Politikai Bizottságá-

nak tagja, a Népszabadság 

főszerkesztője és Győrt Im-

ac, a megyei pártbizottság 

első titkára — országgyűlési 
képviselők. 

A gyűlést kővetően Komó-
csin Zoltán és Győri Imre 
elvtárs meglátogatta a pén-
teki jégverés által sújtott 
szegedi járási községeket. 

Mindkét eseményen jelen 
volt Simon Lajos, a szegedi 
járási pártbizottság titkára 

Vasárnap reggel szegedi 
párt- és tanácsi küldöttség 
utazott hivatalos látogatásra 
Ogyesszába. Szeged szovjet 
testvérvárosába, hogy viszo-
nozza az ogyesszai pártmun-
kás, illetve tanácsi delegá-
ció idei szegedi látogatását. 

A küldöttséget Perjési 

László, a Szeged városi párt-

bizottság első titkára vezeti. 

A küldöttség tagjai: dr. Bán-

fa Ivy József, a Szeged városi 

pártbizottság tagja, a szege-

di Radnóti Miklós Gimná-

zium igazgatója. Bárkányi 
Ferencné. a Szeged városi 
pártbizottság póttagja, a ju-
taárugyár igazgatója, dr. 
Csikós Ferenc, a Szeged me-
gyei jogú városi tanács vég-
rehajtó bizottságának titká-
ra, Pántya József, a városi 
tanács végrehajtó bizottsá-
gának tagja, ,a Szegedi Ké-
ziszerszámárugyár igazgató-
ja és dr. Turóczki Júlia, a 
városi tanács egészségügyi 
osztályának vezetője. 


